The analysis of the text of songs of group «The Beatles»
«The Beatles» have made revolution in pop 60s. «The Beatles» have really rescued pop music, have transformed it into Art. It also became the main reason of improbable success of musicians.

«The Beatles» have let out thirteen magnificent albums and more than twenty singles - and it is the little more than for seven years. They have provided with a sound track the whole generation, having written down about 200 most outstanding compositions of our time.  The creativity «The Beatles» overtook process of recession of interest to them. The secret of their success, in my opinion, consists on it.

They changed sources of songs and their subjects:

«Do Your Want To Know a Secret?»  - The Idea has come from a rhyme from Disney's cartoon film: «you Want, I will tell to you one secret? Promise to nobody to tell. You stand at a well, granting any desire».  

«Lucy in the sky with diamonds» - imagination in style «Alice in the Wonderland», most likely, felt by impressions of drawing of John’s son - Julian whom that has brought from a kindergarten.

«Being For The Benefit Of Mr. Kite» is a masterpiece of an ingenuity of John Lennon. It has transformed the text of the old circus poster into verses.

Inspired by a preview trailer of corn-flakes of firm "Kellogg", John Lennon has composed an excellent satirical plot on a theme of a modern city life – Good Morning, Good Morning.

 For composition «Savoy Truffle» of Harrison has borrowed a text part directly from a chocolate box.

The love theme has presented to us such hits, as LOVE ME DO LOVE ME (JOHN LENNON/PAUL McCartney).  It is written down on September, 11th  in 1962.

 «MISERY» was written down , on February, 20th 1963. Never before the song about the broken love sounded so devilishly cheerfully. In the printed variant of the text the first line sounds as: "You've been treating me bad, misery ". Lennon and McCartney sang about something more capacious, great: "The world's been treating me bad ".

«Happiness Is A Warm Gun» - Lennon's creation which sounds so as if starts with the heart. Intentionally deprived of lyrics, it was treated by John as some kind of shout of love to Yoko Ono.

Transition from a love theme to social problems and to problems of the internal world-   

«I'll Cry Instead» has opened the whole direction in creativity of «The Beatles», creating John's new image - the hero-romanticist sitting, keeping his head on a palm, and plunged into ocean of mournful thoughts.

«The song I Am a Looser» was a major landmark on a way passed by «The Beatles». «Instead of putting itself on someone's place, - Lennon explained, - I tried to express the feelings».

«In My Life» is my first song where I write about the life. It has begun as travelling notes in the bus from my house, on Menlove Avenue 250, to city centre. 

Unique truthful songs which I have composed were «Help»! It was written down on April, 13th 1965 and «Strawberry Fields Forever», - said John Lennon in 1970. They were frankly obtained from my experience. I did not try to put myself in any far-fetched situation.  

Help

Help, I need somebody,
Help, not just anybody,
Help, you know I need someone, help.

When I was younger, so much younger than today,
I never needed anybody's help in any way.
But now these days are gone, I'm not so self assured,
Now I find I've changed my mind and opened up the doors.

On album «Help!» «The Beatles» have dared to create the whole collection of romances for teenagers. «I really consider that «Yesterday» is my best song, - Paul McCartney in 1980 has told – It was one of the most sincere songs of everything, I have ever written».

Yesterday
Yesterday 
All my troubles seemed so far away,
Now it looks as though they're here to stay.
Oh, I believe in yesterday.

Suddenly 
I'm not half the man I used to be,
There's a shadow hanging over me.
Oh, yesterday came suddenly.

Why she 
Had to go, I don't know, she wouldn't say.
I said 
Something  wrong, now I long for yesterday.

Yesterday 
Love was such an easy game to play.
Now I need a place to hide away.
Oh, I believe in yesterday.

This song is out of the comments. Don’t play in love! 

Opposite feelings were tested by John to «Across the Universe». It was John Lennon's verses.

Across the Universe

 Words are flowing out like endless rain into a

 Paper   cup, 

They slither while they pass, they slip away 

Across the universe

Pools of sorrow, waves of joy are drifting 

Through my open mind 
Possessing and caressing me.
Jai guru de va om
Nothing's gonna change my world.

Nothing's gonna change my world.

«It is one of the best texts that  I have ever written (Lennon, 1970). It is good poetry, as though you it named. I love poems which can exist as independent texts, without music». The Representing lyrical stream of consciousness, the composition text concerns so-called "self-sufficient" poetry which can be considered as a hymn singing of a muse, the life which has given to it. 

Last single of «The Beatles» and the strongest composition which has been written down during sessions of an album, «Let It Be» - the fine sample of spiritual creativity. 

Let It Be  
When I find myself in times of trouble
Mother Mary comes to me
Speaking words of wisdom, let it be.
And in my hour of darkness
She is standing right in front of me
Speaking words of wisdom, let it be.
Let it be, let it be.
Whisper words of wisdom, let it be.

And when the broken hearted people
Living in the world agree,
There will be an answer, let it be.
For though they may be parted there is
Still a chance that they will see
There will be an answer, let it be.
Let it be, let it be. Yeah
There will be an answer, let it be.

Songs of «The Beatles» will always be listened because they have passed from creativity orientation to one age or a social stratum to the reference to a society as a whole – young and old, working and intelligence, to the different nations. Use new structures of songs.

Анализ текста песен группы Битлз.

Битлз произвели революцию в поп-музыке 60-х. Битлз поистине спасли поп-музыку, превратили ее в Искусство. Это и стало главной причиной невероятного успеха музыкантов.











Битлз выпустили тринадцать великолепных альбомов и более двадцати синглов - и это немногим более чем за семь лет. Они обеспечили звуковой дорожкой целое поколение, записав около 200 самых выдающихся композиций нашего времени. Cвоим творчеством The Beatles обгоняли процесс спада интереса к ним. В этом, на мой взгляд, заключается секрет их успеха.








Они меняют источники песен и их тематику.


«Do Your Want To Know a Secret?» - Идея пришла от стишка  из диснеевского   мультфильма:  «Хочешь,  я скажу тебе  один секрет? Обещай никому не рассказывать.  Ты стоишь у колодца, исполняющего любые желания».


Lucy In The Sky With Diamonds - фантазия в стиле «Алисы в стране чудес», скорее всего, навеянная впечатлениями от рисунка сына Джона - Джулиана, который тот принес из детсада.


Being For The Benefit Of Mr. Kite – шедевр изобретательности Джона Леннона. Он превратил в стихи текст старой цирковой афиши.

Вдохновленный рекламным роликом кукурузных хлопьев фирмы «Келлогг», Джон Леннон сочинил превосходный сатирический сюжет на тему современной городской жизни – Good Morning, Good Morning.


Для композиции Savoy Truffle Харрисон позаимствовал часть текста прямо с шоколадной коробки. 


Любовная тема подарила нам такие хиты, как Love me do (Люби меня), (John Lennon/Paul McCartney). Записана 11 сентября 1962г.


Misery Страдание (John Lennon/Paul McCartney). Записана 11, 20 февраля 1963г. Никогда еще песня о разбитой любви не звучала так чертовски весело. В напечатанном варианте текста первая строчка звучит как: "You've been treating me bad, misery" ("Ты не было ко мне справедливо, страдание"). Леннон же и Маккартни поют о чем-то более емком, глобальном: а"The world's been treating me bad" ("Ты не был ко мне справедлив, мир").




Happiness Is A Warm Gun - творение Леннона, которое звучит так, будто исходит из самого сердца. Намеренно лишенное лирики, оно трактовалось Джоном как своего рода крик любви к Йоко Оно.



Переход от любовной темы к обще-социальным проблемам и к проблемам внутреннего мира.



«I'll Cry Instead» открыла целое направление в творчестве Битлз, создавая новый имидж Джона - героя-романтика, сидящего, оперев голову на ладони, и погрузившегося в океан скорбных мыслей.



Песня «I Am a Looser» явилась важной вехой на пути, пройденном Битлз. «Вместо того чтобы ставить себя на чье-то место, - объяснял Леннон, - я пытался выразить свои чувства.



«In My Life» - моя первая песня, где я сознательно пишу о своей жизни. Она началась как путевые заметки в автобусе от моего дома, на Менлав Авеню 250, к центру города.



Единственные правдивые песни, которые я сочинил, были Неlр! Записана 13 апреля 1965г и Strawberry Fields Forever, - откровенничал Джон Леннон в 1970 г. Они были почерпнуты из моегоопыта. Я не пытался ставить себя в какую-то надуманную ситуацию. 
Помоги!
Когда намного был моложе и смелей,

То не нуждался никогда я в помощи людей.

Но эти дни прошли – я стал скромнее вдруг,

Спесь забыв

И дверь открыв,

Уже не прячу рук.

Если только можешь, помоги!

Я тебе отвечу тем же – помоги!

Почву обрести мне помоги!

Помоги, я прошу!


На альбоме Help! Битлз позволили себе создать целую коллекцию романсов для тинэйджеров. «Я действительно считаю, что Yesterday моя лучшая песня, - сказал Пол Маккартни в 1980 г. – Она была одной из самых искренних песен из всех, когда-либо мной написанных».

Прошлое (Yesterday) 

Прошлое — 

Сколько в нем было хорошего. 

Вновь печаль пришла непрошено, 

Но все же я верю в прошлое... 

Кончено! 

В жизни все уже испорчено. 

В моем сердце червоточина. 

Ах, прошлое... С ним покончено. 

Отвела свой взгляд. 

Виноват я, брошенный. 

Не найти мне, нет, ее след — след в прошлое. 

Прошлое... 

Я играл в любовь... 

Так что же она? 

Все давно забыто, брошено. 

Да, но я верю в прошлое. 

Думается, эта песня не требует особых комментариев. Игра в любовь всегда чревата!

Противоположные чувства испытывал Джон к Across The Universe. Через вселенную / Across the Universe

Через вселенную

Словно в чашку бесконечный дождь, текут мои слова,

Сорвутся – и летят, исчезнув, к неизвестным мне мирам.

А пруды печали, волны счастья ласково плывут

В моей распахнутой душе.

Джай Гуру Де Ва Ом.

Нет, не изменить мой мир,

Нет, не изменить мой мир,

Нет, не изменить мой мир,

Нет, не изменить мой мир!


«Это один из лучших текстов из когда-либо мной написанных (Леннон, 1970 г.) Это хорошая поэзия, как бы вы ее ни называли. Я люблю стихи, которые могут существовать как самостоятельные тексты, без музыки». Представляющий собой лирический поток сознания, текст композиции относится к так называемой «самодостаточной» поэзии, которую можно рассматривать как гимн, воспевающий музу, давшую ей жизнь.


Последний сингл Битлз и наиболее сильная композиция, записанная во время сессий альбома,  Let It Be - прекрасный образец духовного творчества 

Пусть будет так

Если в черный день придет мать Мэри

К изголовью моему

С мудрым наставленьем – быть тому!

И пусть она не даст мне

В час беды остаться одному,

Пусть в беде наставит. Быть тому!

Быть тому, быть тому, быть тому, быть тому!

Пусть в беде наставит - быть тому!

Когда сердца людей разбиты,

Злоба тянет их ко дну –

Будет дан ответ им. Быть тому!

Хотя они враждуют,

Но прозреть могли б – и потому

Будет дан ответ им. Быть тому!


Песни Битлз будут слушать всегда потому, что они перешли от ориентирования творчества на один возрастной или социальный слой к обращению к обществу в целом – молодым и старым, рабочим и интеллигенции, к разным нациям. Используют новые структуры песен.
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